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AMSTERDAM

door Marijn Schrijver

AMSTERDAM • Nieuwe
woningen in de stad zul-
len in de toekomst kleiner
zijn en uit kant-en-klare
delen bestaan. Daartoe
dwingen de laatste markt-
ontwikkelingen. De ge-
meente zet daarom vanaf
nu in op ’gewoon goed’.

Dat blijkt uit het Woning-
bouwplan 2022-2028 dat
wethouder Reinier van
Dantzig (Wonen) donderdag
presenteerde. De D66’er
blijft inzetten op 7.500 nieu-
we woningen per jaar, maar
waarschuwt dat er veel ob-
stakels zijn. „Economisch is
het een roerige tijd.” De ren-
te is hoog, bouwkosten stij-
gen en personeel is schaars.

Van Dantzig noemt de
norm van veertig procent
sociale huur bij nieuwbouw-

projecten nog altijd het ’uit-
gangspunt’. De afgelopen
tijd liet hij doorschemeren
dat dit percentage niet hei-
lig was voor hem. Maar
nieuwe woningen zullen wel
kleiner zijn. Nog kleiner,
want nu al haalt de gemeen-
te de gemiddelde oppervlak-
te van zestig vierkante me-
ter voor sociale huurwonin-
gen niet. En dat is nog zon-
der die voor jongeren en
studenten mee te rekenen.

Doorstroom
„Kleinere woningen zijn

voor marktpartijen financi-
eel aantrekkelijk”, staat er
in het plan. „Bij sociale huur
en middeldure huur speelt
hierbij mee dat de opbreng-
sten – omdat er maximale
huren gelden – begrensd
zijn.” Tegelijkertijd zijn er
steeds meer eenpersoons-

huishoudens in de stad. „In
2021 woonde 49 procent van
de Amsterdammers alleen.”

Er is een trend waarbij be-
woners van kleine wonin-
gen voorzieningen binnen

het pand delen, zoals een
werkruimte of gastenver-
blijf. Van Dantzig zegt op te
passen dat woningen niet té
klein worden (appartemen-
ten van 15 vierkante meter
zijn bijvoorbeeld mogelijk)
en is er alert op dat ze niet
alsnog gepaard gaan met ho-
ge servicekosten.

Nieuwe woningen worden nog een tikje kleiner
De wethouder wil nog

nauwlettender kijken welk
type woning waar komt. Zo
hoopt hij Amsterdammers
die te groot wonen te verlei-
den te verhuizen naar een
bescheidener
optrekje. „Ik
weet zeker
dat als we de
hele stad een
weekend
naar de Velu-
we sturen en
alle huizen
herverdelen,
we in één
keer van het woningtekort
af zijn”, zegt hij over de wei-
nig optimale verdeling van
de woonruimte nu.

Prefab
De stad zet vanaf nu ook

in op ’prefab’. Dan komen
gebouwen als een ’bouw-

pakket’ uit de fabriek. Daar-
door is er mogelijk minder
architectonische pracht en
praal te verwachten. Maar,
zo blijkt uit de plannen, het
is wel duurzamer. Nieuw-

bouw moet
vanaf nu ’ge-
woon goed’
zijn.

De gemeen-
te stelt sowie-
so ’minder ei-
sen aan ont-
wikkelaars’
om de bouw
op gang te

houden. Bouwplannen moe-
ten ’sneller en simpeler’ om
oude kantoorpanden te
kunnen verbouwen tot ap-
partementencomplexen en
bestaande wijken te ver-
dichten. Selectieprocedu-
res zullen vaker al in één
ronde beslecht zijn.

Van Dantzig presenteert zijn
nieuwe Woningbouwplan.
FOTO RICHARD MOUW

40 procent
sociale huur
blijft het
’uitgangspunt’
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AMSTERDAM • Zware touringcars van
meer dan 7,5 ton zijn vanaf 2024 niet
meer welkom binnen de ring. Deze
worden zoveel mogelijk verplaatst
naar de randen van Amsterdam, waar
bezoekers met het ov verder de stad in
kunnen reizen. 

Met 300 tot 450 touringcars per dag
er is te veel overlast voor de bewoners
in het centrum. Een uitzondering
wordt gemaakt voor de Weesperstraat-
Valkenburgerstraat-Kattenburger-
straat. Daar bevinden zich culturele
organisaties, als Nemo, het Joods His-
torisch Museum en de Hermitage. 

Zware touringcars 
uit stad vanaf 2024 

TE VEEL OVERLAST

AMSTERDAM •
Wethouder Zita
Pels (Dierenwel-
zijn) wil onder-
zoeken of dieren-
artsen gebruik
kunnen maken
van het nood-
fonds voor
MKB’ers. Dat zei
ze in reactie op de
Judith Krom
(PvdD) die naar
aanleiding van
berichtgeving van
De Telegraaf de
zorgen van die-
renartsen in de

stad agendeerde. 
De dierenartsen

hebben het druk
met veel zieke
dieren, maar er is
nauwelijks perso-
neel. Het nood-
fonds kan ze een
beetje helpen,
denkt Pels. Ook is
de regeling uitge-
breid voor stads-
pashouders om
op kosten van de
gemeente naar de
dierenarts te
kunnen, aldus de
wethouder.

’Noodfonds ook
voor dierenarts’

ZORG ONDER DRUK

AMSTERDAM • Bij een steekpartij don-
derdagmiddag rond 16.00 uur in de
K-buurt in Zuidoost is een gewonde
gevallen. Het is onduidelijk hoe ernstig
de verwondingen waren van het
slachtoffer aan de Koppenburglaan.

De hulpdiensten werden wel mas-
saal ingezet. Onder meer het trauma-
team kwam met spoed om meerdere
ambulances te ondersteunen. De be-
trokkene partijen werden ter plaatse
gecontroleerd op verwondingen. De
politie heeft de steekpartij in onder-
zoek. 

Steekpartij op 
klaarlichte dag

K-BUURT IN ZUIDOOST

’Er moet referendum worden gehouden’

Purmerend snakt
naar snelle metro

door Richard 
van de Crommert

AMSTERDAM • De
Noord-Zuidlijn moet
worden doorgetrokken
naar Purmerend. Die
missie hebben Harry
Poppelier en Adrie
Pietersen van de lokale
partij PB21 zich gesteld.
Ze willen onder meer
een referendum over
het voorstel houden.

De twee politici vinden
dat er niet langer gewacht
moet worden met het door-
trekken van de populaire
metrolijn. Enkele maanden
geleden werd besloten om
de lijn door te trekken naar
Schiphol, maar Purmerend
wordt daarmee tekortge-
daan. 

Op de doorgaande weg
tussen Amsterdam en Pur-
merend rijden volgepakte
bussen af en aan. „Die weg
slibt meer en meer dicht”,
zegt Pietersen. Een goede
treinverbin-
ding tussen
Amsterdam
en Purme-
rend is er
niet. „Je
moet over-
stappen op
station Slot-
erdijk en die
overstap kost je 25 minu-
ten.” En dan groeit het inwo-
nersaantal van Purmerend
hard. „We zitten nu op
92.000 mensen. Dat gaat
binnen enkele jaren naar de
100.000 inwoners”, zo voor-

spelt Pietersen. De afstand
tussen metrostation Noord
en Purmerend is ongeveer
13 kilometer. De metro zou
die afstand binnen twintig

minuten
moeten kun-
nen afleggen.
Met een snel-
le doorgaande
verbinding
tussen Am-
sterdam en
Purmerend
kunnen ook

meteen de dorpen Water-
gang en Ilpendam worden
bediend. 

De roep om een efficiënte
ov-verbinding tussen de
hoofdstad en Purmerend is
niet nieuw. „Al meer dan

dertig jaar wordt dit voorge-
steld en de discussie is nog
steeds springlevend”, ver-
telt Poppelier, die het voor-
stel graag in de Purmerend-
se raad wil inbrengen. In no-
vember, toen bekend werd
gemaakt dat de metrolijn
naar Schiphol werd doorge-
trokken, schreef deze krant
al dat experts nog steeds ad-
viseren de Noord-Zuidlijn
richting Purmerend door te
trekken.

„Het zou zoveel uitstoot
schelen van mensen die nu
met hun voertuigen in de fi-
le staan”, zegt raadslid Pie-
tersen. „Er moet een keer
met de vuist op tafel gesla-
gen worden dat Purmerend
nu aan de beurt is. Er zijn in

de afgelopen decennia ver-
schillende plannen voor een
goede ov-verbinding gepre-
senteerd, maar nooit werd
actie ondernomen. Wie wij
ook spreken, er zijn heel
veel voorstanders. Ik weet
zeker dat een meerderheid
in Purmerend van mening is
dat we nu eens moeten
doorpakken”, vult Poppe-
lier aan. Dat is de reden dat
hij een referendum niet uit-
sluit om de zaak nu eens se-
rieus op de politieke agenda
te krijgen. 

Inwonertal
stijgt naar
de 100.000

Harry Poppelier (links) en Adrie
Pietersen: „De verbinding tus-
sen Amsterdam en Purmerend
is momenteel niet ideaal.”
FOTO RONALD BAKKER

In Noord start vanaf 15 februari een proef met verkeerstellers. Inwo-
ners gaan met automatische telramen kijken hoeveel en welk verkeer
door hun straten gaat. Er zijn in eerste instantie 20 telramen beschik-
baar. Inwoners kunnen zich aanmelden via de website Amsterdam.nl.20

’’IILLLLEEGGAALLEE’’
33DD--BBRRUUGG

De Vrienden van de Amster-
damse Binnenstad hebben de
gemeente gevraagd de 3D
geprinte brug over de Oude-
zijds Achterburgwal te ver-
wijderen en de drie jaar
geleden verwijderde Stoof-
brug terug te plaatsen. De
tijdelijke vergunning voor de
huidige 3D-brug is namelijk
verstreken. De Stoofbrug, die
voorheen op deze plek lag,
zou gerestaureerd zijn.
FOTO RICHARD MOUW

door Robert Vinkenborg

AMSTERDAM • Sabri Bour-
chaib (62) is de wanhoop
nabij. Per 31 maart is de
huur van zijn Banden
Uitlijnencentrum Sabri
opgezegd. „Ik ben zelf zo
stom geweest om tekenen.
Mijn fout was de beloftes
van de gemeente te gelo-
ven. Er is mij een ander
onderkomen beloofd,
maar ik sta straks op
staat. We zijn voorgelo-
gen.”

In zijn loods aan de Tt. Va-
sumweg in Noord vertelt Sa-
bri snikkend zijn verhaal.
„Ik heb gewerkt voor mijn
vrouw en drie kinderen en
om mijn ouders in Marokko
te ondersteunen. Waar
moeten we straks van le-
ven? Waar moeten mijn
spullen heen?”

De wanhoop van Sabri
heeft te ma-
ken met de
plannen van
de gemeente
om rond de
Klaprozen-
weg ruim
2000 nieu-
we wonin-
gen te gaan bouwen. Alle be-
drijven moeten weg. Toen
de plannen in 2014 werden
gepresenteerd, beloofde de
gemeente ondernemers te
helpen bij het vinden van
nieuwe huisvesting. Stads-
bestuurders erkennen dat
beloftes achteraf te optimis-
tisch zijn geweest. Wethou-

der Egbert de Vries zei daar
eerder over in De Telegraaf:
„In 2014 was er nog ruimte.
Inmiddels vinden in heel

Noord grote
ingrepen
plaats en
probeer dan
maar eens
plek te vin-
den.”

Sabri zegt
niks te mer-

ken van de door de gemeen-
te beloofde steun: „In de co-
ronatijd heb ik van de huis-
baas een voorschot van
15.000 euro op de verhuis-
vergoeding van totaal
45.000 euro aangepakt. Ik
had dat geld keihard nodig
om een coronalening van de
gemeente mee af te lossen.

Voor wat ik nu aan huur be-
taal, kan ik geen nieuwe be-
drijfsruimte vinden. Ik ben
totaal radeloos en weet niet
hoe ik zonder mijn bedrijfje
straks verder moet leven.”

De verhuurder van het
pandje – een projectontwik-
kelaar – laat desgevraagd
weten actief mee te zoeken
naar een oplossing. Een
woordvoerder: „Wij zijn vo-
rige week met hem in ge-
sprek gegaan om te zien of
hij, bijvoorbeeld tot het ein-
de van dit jaar, op zijn loca-
tie kan blijven.” 

De projectontwikkelaar
zegt volkomen buiten de
discussie tussen de gemeen-
te en Sabri te staan: „Wij
hebben er geen weet van of
en zo ja welke toezeggingen

er zijn gedaan.” Sabri: „Ik
ben de huurbaas alleen
maar dankbaar. Het is niet
hun schuld. Tegen mij zijn
ze zeer fatsoenlijk en ik
snap dat ze verder willen.”

De fractie Denk in de
stadsdeelraad Noord trekt
zich het lot van de ’banden-
man’ aan. Commissielid Ay-
se Konuksever vraagt de ge-
meente deze week de wo-
ningplannen op te schorten.
„Veel bedrijven hier zitten
in dezelfde ellende. Als de
heer Sabri de gemeente aan-
spreekt op de gedane toe-
zeggingen heeft niemand
daar actieve herinneringen
aan. De gemeente gooit het
op ondernemersrisico. Het
is te schandalig voor woor-
den dat de hardwerkende
ondernemers zoveel stress
wordt aangedaan omdat ze
moeten wijken voor wo-
ningbouw, beter gezegd,
voor het grote geld.”

Stadsdeelbestuurder
Yassmine el Ksaihi (econo-
mische zaken): „We moeten
er alles aan moeten doen dit
soort ondernemers te koes-
teren.” Volgens haar ligt het
probleem voor herontwik-
keling van de kavels bij de
erfpachters en ontwikke-
laars: „We hebben in dit ge-
bied bijna geen eigen bezit.
Als gemeente kunnen we
helpen zoeken naar passen-
de oplossingen en ontwik-
kelaars stimuleren verant-
woordelijkheid te nemen
voor hun huidige huurders.
We blijven dat proberen.”

Bandenman Sabri: ’Stom om te tekenen’

’Ze moeten
wijken voor
grote geld’

Gemeente kan beloften aan ondernemers in Noord niet inlossen

Sabri Bour-
chaib van het
gelijknamige
Banden Uitlij-
nencentrum
staat vanaf 1
april op straat
met zijn ban-
den. „We zijn
voorgelogen.”
FOTO 
RICHARD MOUW

AMSTERDAM • Kunnen
drie enorme windturbi-
nes in Noord de wereld
redden? Die vraag ver-
deelde raadsleden woens-
dagochtend in een bij
vlagen fel debat.

Eduard Mangal, fractie-
vertegenwoordiger van
Denk, noemde het een ’mar-
teling’. Het monotone geluid
van windturbines leidt vol-
gens hem tot slaap- en con-
centratieproblemen bij om-
wonenden, en dus ook bij
kinderen.
„Het grijpt
in op de ge-
zondheid
van alle
mensen.”

Daarmee
was de toon
gezet in een tussentijds de-
bat over de voorgenomen
komst van drie reusachtige
windturbines bij de Noor-
der IJplas. Bewoners verwe-
ren zich er al jaren tegen.
Ook in drie buurgemeenten
klinkt flink protest. Toch
willen de coalitiepartijen ze
er hebben. Want de mega-
molens zijn hard nodig in de
strijd tegen klimaatveran-
dering, vinden zij.

D66 haalde zelfs het voor-
beeld aan van kinderen die
sterven in Oost-Afrika door

de gevolgen van klimaatver-
andering. De PvdA noemde
het een ’morele plicht’. „Ook
gezien de geschiedenis en
wat wij al hebben bijgedra-
gen aan de uitstoot”, zei
fractievoorzitter Lian Hein-
huis, die vond dat wat ge-
luidshinder nou eenmaal bij
het wonen in de stad hoort.

Dijken verhogen
Kevin Kreuger (JA21) vond

het slimmer om de dijken te
verhogen als er echt over-

stromings-
gevaar zou
dreigen. Die
zijn effectie-
ver dan een
paar mo-
lentjes, zei
hij. Stijn

Nijssen (VVD) wees op on-
derzoek waaruit bleek dat 91
omwonenden en duizenden
potentiële toekomstige be-
woners daadwerkelijk over-
last zullen ondervinden.

Volgens wethouder Zita
Pels (Duurzaamheid) zijn
dat er al met al ’slechts’ 24.
„We kunnen klimaatveran-
dering niet stoppen, het
gaat sneller dan verwacht.
We hebben die pauzeknop
niet. Er is geen alternatief
op de korte termijn”, aldus
wethouder Pels.

Bewoners van de Noorder IJplas zijn sowieso tegen de turbines.
FOTO MATTY VAN WIJNBERGEN

’Windturbines
zijn marteling’

Fel debat
megamolens
op stadhuis

Tips? Mail aub naar amsterdam@telegraaf.nl


